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PROTOKÓŁ NR XXXII/2017 

z XXXII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego  

  odbytej 9 listopada 2017 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  
 

1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 10.00 otworzył i prowadził XXXII zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego 

Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza 

wszystkich Radnych Powiatu, Pana Tomasza Olesiaka Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Świebodzinie i Sekretarza Powiatu, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu 

Świebodzińskiego, Pana Stanisława Drob Przewodniczącego Rady Gminy w Łagowie, Panią 

Ludmiłę Janik Dyrektora PCPR w Świebodzinie, Panią Annę Graczyk Kierownika Oddziału 

Nadzoru Sanitarnego w Świebodzinie, Pana Damiana Wentlanda Dyrektora ZSO w 

Świebodzinie, Panią Jolantę Waszczuk Dyrektora SOSW w Świebodzinie, Panią Sabinę 

Orlicką Dyrektora PZS w Świebodzinie Panią Agnieszkę Żyła Dyrektora PPP w 

Świebodzinie, Panią Dorotę Mitela Dyrektora Niepublicznej Placówki Oświatowej Didasko w 

Świebodzinie, Pana Tadeusza Sierżanta Dyrektora Szkoły Niepublicznej w Zbąszynku, Pana 

Zbigniewa Burnosa Dyrektora SSM w Świebodzinie, Panią Joannę Witkowską TERRA 

PROJEKT S.C., Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa, przedstawicieli prasy 

oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena 

Długosz Radca Prawny. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych 

obecnych jest 17, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia 

i uchwały. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2.  

 

 

2.Przyjęcie Porządku obrad 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz 

zawiadomieniem w terminie. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu). Zarząd 

wnioskuje o wycofanie z porządku obrad w pkt. 6 ppkt. 10 projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 361) załącznik nr 4, a 

w miejsce to wprowadzić projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność 

Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 363). Skarga dotyczy dróg w Wilenku w Gminie 

Szczaniec pana Janusza Błażkowa. W związku z tym, że pan Błażków tą, skargę wysłał do 

Marszałka Województwa Lubuskiego Urząd Marszałkowski w dniu 3 listopada tą skargę 

przekazał do rozpatrzenia Radzie Powiatu Świebodzińskiego. W związku z tym, że te obie 

skargi są tożsame w treści, proponuję wprowadzić powyższe zmiany. Państwo otrzymaliście 

druk 361 projektu uchwały do zapoznania się.  

Ponadto Zarząd wnioskuje o wprowadzenie w pkt.6 następujących projekty uchwał: 

- w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność 

Starosty Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 09.10.2017 

r.” (Druk Nr 365); 
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- w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia zawodowego 

nauczycieli szkól i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński (Druk Nr 351); 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn. „Przebudowa chodnika w pasie 

drogi powiatowej nr 1225F w miejscowości Toporów” (Druk nr 364); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo” (Druk nr 366); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa parkingu i 

chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1210F w m. Szczaniec” (Druk nr 367); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont pobocza drogi 

powiatowej nr 1217F w m. Wilenko” (Druk nr 368). 

 

Projekty te nie były przedmiotem pracy komisji stałych, ponieważ zostały wprowadzone na 

wniosek dzisiejszego Zarządu. Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do 

przedstawionych zmian. Pytań nie zgłoszono.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wycofanie z porządku obrad w pkt. 6 ppkt.10 projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 

361), a w to miejsce wprowadzić projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na 

działalność Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 363). 
 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 6 sześciu 

projektów uchwał tj.: 

- w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność 

Starosty Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 09.10.2017 

r.” (Druk Nr 365); 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkól i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński (Druk 

Nr 351); 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn. „Przebudowa chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1225F w miejscowości Toporów” (Druk nr 364); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo” (Druk nr 366); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa parkingu i 

chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1210F w m. Szczaniec” (Druk nr 367); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont pobocza drogi 

powiatowej nr 1217F w m. Wilenko” (Druk nr 368). 

 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad:  

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 362). 
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4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 (Druk Nr 359). 

6.Podjęcie uchwał: 

 

1/ w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego na 

lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 roku wraz z Prognozą oddziaływania na 

środowisko (Druk Nr 350); 

2/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

w Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia w Świebodzinie (Druk Nr 352); 

3/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej Specjalnej w Świebodzinie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową 

Specjalną w Świebodzinie (Druk Nr 353); 

4/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

Specjalnej w Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia Specjalną w Świebodzinie (Druk 

Nr 354); 

5/w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy w Świebodzinie dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w 

stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami 

sprzężonymi w Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Świebodzinie, o której 

mowa w art.18 ust. 1 pkt 2 lit. d ustawy - Prawo oświatowe (Druk Nr 355); 

6/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te 

zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 

2017r. (Druk Nr 356); 

7/ w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele 

mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 357); 

8/w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

358);  

9/ w sprawie rozpatrzenia petycji Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] (Druk Nr 360); 

10/ w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 363); 

11/w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność 

Starosty Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 

09.10.2017 r.” (Druk Nr 365); 

12/w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkól i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński (Druk 

Nr 351); 

13/ w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn. „Przebudowa chodnika w 

pasie drogi powiatowej nr 1225F w miejscowości Toporów” (Druk nr 364); 

14/w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo” (Druk nr 366); 

15/w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa parkingu i 

chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1210F w m. Szczaniec” (Druk nr 367); 

16/w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont pobocza drogi 

powiatowej nr 1217F w m. Wilenko” (Druk nr 368). 

7.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 21.09.2017r. 

9.Oświadczenia radnych. 

10.Sprawy różne. 
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11.Zamknięcie Sesji. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 362), radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 5 do protokołu). Następnie Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę Świebodzińskiego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Uzupełniając, chciałbym poinformować Państwa, że dziś Zarząd 

odbył dodatkowe posiedzenie, które jeszcze trwa. Na posiedzeniu wybrano ofertę, złożoną 

przez Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Edukacji „POMOST” na realizację zadania 

publicznego w zakresie aktywizacji zawodowej uczestników projektu pn.: Aktywna 

Integracja w Powiacie Świebodzińskim.  Powołano komisję konkursową w celu opiniowania 

ofert na realizację zadania publicznego w składzie: Joanna Rybczyńska – Przewodnicząca 

Komisji oraz Anna Pietruńko i Beata Hordziejczuk – członkowie. Skierowano na dzisiejszą 

sesję projekty uchwał, może jest to nawał projektów uchwał, nie jest to zwyczajna sytuacja. 

Gminy chcą wyłożyć pieniądze na majątek, którym my zarządzamy. Dlatego bez względu na 

sytuację, pewne niedogodności tych uchwał trzeba jak najszybciej procedować. Pojawiły się 

dodatkowe pieniądze, dlatego trzeba szybkich i zdecydowanych działań. Również Zarząd 

zatwierdził najdogodniejszych ofert po przetargach realizowanych w ramach programu 

Modernizacja Kształcenia Zawodowego w Powiecie Świebodzińskim. Są to przetargi 

realizujące dostawy mebli, dostawy mebli metalowych, dostawy sprzętu AGD i RTV oraz 

dostawy wyposażenia hotelarsko-gastronomicznego PZS oraz SOSW. Jeśli macie Państwo 

pytania do Druku 362, to służę pomocą! 

 

Radny Michał Motowidełko – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Szanowni Radni! W 

Druku 362 pojawiała się taka informacja, że wyrażono zgodę na zawarcie umowy z firmą 

Propolis Consulting Sp. z.o.o. z Poznania w celu przygotowania procesu restrukturyzacji 

zadłużenia powiatu. Chciałbym się dowiedzieć o szczegółach tej propozycji. Jak to ma 

wyglądać i ile kosztować? W punkcie kolejny jest napisanie, że przyjęto informację kwartalną 

o udzielonych umorzeniach niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publiczno-prawnym za III kwartał 2017r. Łączna kwota umorzenia wynosi 203.699,46zł. 

Czego ta kwota dotyczy i komu to zostało umorzone? Dziękuję. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Zawarta została umowa na usługi doradcze, dla firmy, która 

przygotuje restrukturyzację spłaty zadłużenia, które mamy. W tej chwili, tą spłatę mamy 

poukładaną do roku 2021. Te kwoty rat są z obecnej sytuacji finansowej zbyt duże, dla nas. 

Zarząd stoi na stanowisku, że nie ma potrzeby aż tak drastycznych działań ograniczających, 

czy to działalność bieżącą, czy działania inwestycyjne, aby w 3 lata spłacić zadłużenie. 

Dlatego wybierzemy wariant taki najbardziej optymalny dla spłaty, dostosowany do bieżącej 

sytuacji finansowej. Niektóre zobowiązania były zaciągane w latach 2009-2010, gdzie i 

wówczas sytuacja finansowa wyglądała inaczej i perspektywy rozwoju struktury 

samorządowej i powiatowej, też inaczej wyglądały. Musimy urealnić pewne tematy 

finansowe. Kosztować to będzie brutto 6.765 zł. Jeśli chodzi o umorzenia za III kwartał 

203.699,46zł. jest to PCPR. Panią dyrektor proszę o wyjaśnienie. 

 

Ludmiłę Janik Dyrektora PCPR w Świebodzinie – to była odpłatność rodzica biologicznego, 

czy rodziców biologicznych za dzieci umieszczone w rodzinach zastępczych lub placówce 

wychowawczej. W tym przypadku był zgon rodzica biologicznego. 
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Starosta Zbigniew Szumski – Przypomnę, że jeszcze mamy 7 mln zaległości niezapłaconych z 

tego tytułu.  

 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel stwierdził, że uwag i pytań więcej nie było, wobec tego 

przeszedł do punktu 4 porządku obrad tj. wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad.4 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.  

 

Radny Kazimierz Krajczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Przeszedł Orkan 

Ksawery i Grzegorz, w związku z tym, na odcinku drogi pomiędzy Buczą a Żelechowem, 

wisi nad droga brzoza, którą niezwłocznie trzeba będzie usunąć. Stwarza ona zagrożenie dla 

jadących pojazdów. Druga sprawa to wjeżdżając do miejscowości Lubrza na zakręcie przy 

pierwszym budynku jest duża dziura w jezdni z prawej strony. Proszę o rozpatrzenie tej 

interpelacji. Dziękuje.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że między czasie zaszczycił swoją osobą Pan Zbigniew 

Kołodziej Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – Składam interpelację w sprawie odwodnienia ul. 

Zachodniej. Ulica Zachodnia jest nasza – powiatu. Kwestia zbierającej się wody, która spływa 

z całego osiedla Widok. To są budynki na wprost hali sportowej w kierunku Eltermy. Woda 

wlewa się na posesję, za każdym razem. Ludzie nie są wstanie wyjechać ze swoich posesji. Ta 

kwestia leży w gestii Gminy Świebodzin, w związku z tym, złożę pisemnie wniosek o zajęcie 

się tą sprawą. Nie ma, na co, czekać. Jeśli gmina tego nie usunie, wtedy mieszkańcy będą w 

jakiś inny sposób manifestować i wyrażać swoje niezadowolenie. To już trwa, brną w tej 

wodzie, woda zalewa posesje, piwnice i jest z tym problem. Mieszkańcy końcowej ul. 

Zachodniej, mówią, że czują się, jak dzieci gorszego boga. Jest niedoświetlana, problem z 

odwodnieniem. W związku z tym, składam interpelację w tej sprawie i załatwienie ją przez 

gminę. Dziękuję.  

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Chciałbym informacji na 

temat zakończenia i przebiegu końcowych prac związanych z ul. Sulechowską. Ona już jest 

na ukończeniu, funkcjonuje bardzo dobrze. Nie ma jeszcze ostatecznych spraw związanych z 

odbiorem tej ulicy. Chciałbym usłyszeć informację, co jest przeszkodą w zakończeniu tych 

prac. Druga sprawa dotyczy tej ulicy – umieszczenia znaków pionowych na odcinku między 

wiaduktem, a skrzyżowaniem z ul. Objazdową. Mieszkańcy tego osiedla twierdzą, że 

umieszczenie tych znaków ok. pół metra od krawędzi jezdni, powoduje, że część tego 

chodnika jest niewykorzystana. Grozi to niebezpieczeństwem. Sugerowali, że można 

wykonać znaki z ramieniem, które mogłyby być umieszczone poza krawędzią chodnika, a 

wystawały i dawałyby w zupełności ostrzeżenie przed przejściem dla pieszych. Ogólna ocena 

ul. Sulechowskiej jest następująca. Bardzo dobrze wykonana praca. Zadanie wykonane na lat 

50, tak twierdza mieszkańcy. Chwała, że podjęliśmy tą inicjatywę. Chwała tym, którzy 

pertraktowali i mogli zdobyć środki finansowe. Od mieszkańców należą się duże słowa 

uznania. Małe są mankamenty, ale bym prosił o wyjaśnienie tej kwestii, bo mieszkańcy chcą 

do końca, żeby ona była idealna. Uwzględniono takie miejsca, takie sugestie, które były od 

kilkunastu lat podnoszone. Wyczerpująco zrobiono zadanie. Następne pytanie dotyczy kwestii 

– szereg mieszkańców pyta o informację, ilu obywateli Ukrainy pracuje na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego? Bardzo dobrze, że oni pracują, zabezpieczyli nasze potrzeby. Dzięki nim 
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inne firmy mogą pracować. Ocena ich jest dobra i to, że zabezpieczyli miejsca pracy. W 

niektórych zakładach, to 80% obywatele Ukrainy pracują. Mieszkańcy chcieliby wiedzieć ilu 

ich jest. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady zaapelował o przestrzeganie dyscypliny na dzisiejszej sesji.  

 

Radna Urszula Miara – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Prośba wielu mieszkańców, 

aby opracować studium możliwości wykonania lewoskrętu z Placu Wolności na ul. Średnią 

(przy starej straży pożarnej). Zasugerowano, nawet kosztem 2-3 miejsc parkingowych, ale ten 

lewoskręt jest bardzo potrzebny, gdyż hamuje przepływ ruchu. Powoduje, że samochody, 

które chcą jechać prosto nie mogą, ponieważ czekają na lewoskręt samochody. Dziękuję.  

 

Radna Jolanta Starzewska – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Mam takie zapytanie i 

interpelację dotyczącą materiałów promocyjnych. Miał być stworzony przez stowarzyszenie 

w ramach naszych pieniędzy z pożytku publicznego, wykaz ścieżek rowerowych. Co, z tym 

projektem i czy ten projekt został ukończony? Stowarzyszenie p. Lichuty miało zająć się tym 

projektem i czy zostało to sfinalizowane, a jak nie, to, kiedy te mapki zostaną utworzone? 

Ludzie pytają, bo słyszeli o takim działaniu i chcieliby wiedzieć, kiedy zostanie to ukończone 

i kiedy można będzie z tego korzystać.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są jeszcze chętni Radni do zabrania głosu w 

tym punkcie? Dodał, że zgodnie ze statutem powiatu w tym punkcie również mogą zabrać 

głos osoby spoza Rady.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w pkt.7 zgodnie z porządkiem obrad i 

przeszedł do pkt. 5. 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informacja z realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 (Druk Nr 359), zostało przesłane wraz z 

materiałami na sesję. Było ono przedmiotem obrad Komisji stałych Rady Powiatu 

Świebodzińskiego. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Zaproponował, aby 

w tym punkcie słowo wstępne wygłosi pan Naczelnik Wydziału ESO, a następnie dyrektorzy 

jednostek oświatowych, którzy są obecni na sesji będą mogli informację uzupełnić.  

 

Następnie poprosił Pana Artura Karkockiego Naczelnika Wydziału ESO o przedstawienie 

informacji.  

 

Naczelnik Wydziału ESO Artur Karkocki przedstawił w formie prezentacji informację z 

realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 zgodnie z załącznikiem nr 7.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Panią Sabinę 

Orlicką dyrektora PZS w Świebodzinie.  

 

Pani Sabina Orlicka dyrektor PZS w Świebodzinie przedstawiła informację o działalności 

PZS w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 8. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel udzielił głosu Panu Damianowi 

Wentlandowi dyrektorowi ZSO w Świebodzinie.  

 

Pan Damian Wentland dyrektor ZSO w Świebodzinie przedstawiła informację o działalności 

ZSO w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 9. 
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Panią 

Jolantę Waszczuk dyrektora SOSW w Świebodzinie.  

 

Pani Jolanta Waszczuk dyrektor SOSW w Świebodzinie przedstawiła informację o 

działalności SOSW w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 10. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel udzielił głosu Pani Agnieszce Żyła 

dyrektorowi PPP w Świebodzinie.  

 

Pani Agnieszka Żyła dyrektor PPP w Świebodzinie przedstawiła informację o działalności 

PPP w Świebodzinie w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 11. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu Pana 

Zbigniewa Burnosa dyrektora SSM w Świebodzinie.  

 

Pan Zbigniew Burnos dyrektor SSM w Świebodzinie przedstawił informację o działalności 

SSM w Świebodzinie w formie pisemnej zgodnie z załącznikiem nr 12. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel udzielił głosu Panu Tadeuszowi 

Sierżantowi dyrektorowi Szkoły Niepublicznej w Zbąszynku.  

 

Pan Tadeusz Sierżant dyrektor Szkoły Niepublicznej w Zbąszynku – Panie Przewodniczący! 

Panie Starosto! Szanowni Radni! Miło mi znowu być na sesji. Lubię tu być, chociaż ostatnim 

razem, coś wypadło szczególnego, za to serdecznie przepraszamy. Przepraszam w imieniu 

pani Agnieszki Furmaniak prowadzącej szkołę. Ma zajęcia pilne w szkole, że nie mogła być. 

Szkoła ma się dobrze. Działa od 2014 roku, z naborem nie mamy kłopotu. W tej chwili stan w 

I klasie 10-iu słuchaczy, w II 30-ci osób, a w III 37-iu słuchaczy. Razem szkoła liczy 77-iu 

słuchaczy. Nabór jest dwu etapowy. Pierwszy jest po gimnazjach do I klasy, ale ten nabór jest 

nie duży, co widać w pierwszej klasie. Drugi nabór powstaje z absolwentów ze szkół 

zawodowych. Od kilku lat obserwujemy tendencję narastającą. W rozmowach z nimi pojawia 

się taka opinia, że mając zawód nie mają problemu z znalezieniem pracy, ale w pracy w 

pewnym momencie pojawia się możliwość awansu finansowego, czy kadrowego i wtedy 

potrzebne mu jest średnie wykształcenie. Przychodzą ze świadomością, aby zrobić średnie 

wykształcenie. Dużo naszych słuchaczy pracuje za granicą. Przyjeżdżają i robią liceum, bo 

tam im się bardzo liczy i to powoduje, że mogą awansować i lepiej są traktowani. O takich 

zjawiskach chciałem wspomnieć. Drugą rzeczą, to stosunek dużego zakładu IKEI. Mamy z 

stamtąd dużo słuchaczy ze stypendiami. Zakład pracy zwraca później na frekwencje i ci 

uczniowie mają dofinansowanie. Z naszych absolwentów z 2016 roku ukończyło 38 uczniów, 

w 2017roku ukończyło 17 osób.  W III mamy 37-iu słuchaczy, jest to, ta perspektywa. Do 

matury deklaruje się mniejsza ilość, chociaż to narasta do matury. W tym roku deklarację 

złożyło 20-a osób. Kadra nauczycielska kwalifikowana i lubiana. Maksymy, które w szkole 

uprawiamy to: „Nauczycielu nauczaj ucznia, a nie przedmiotu”, „Każdy uczeń ma swój 

szczyt, swoje tempo wchodzenia na ten szczyt”, „Ty, nauczycielu możesz być 

przewodnikiem, autorytetem, a możesz stać się poganiaczem”, „Rodzicu wyzbądź się 

przekonania, że twoje dziecko jest najzdolniejsze, super”. Rozpocznij dialog z nauczycielem, 

psychologiem, specjalistą. Kłopoty, które się biorą, to z tej konfrontacji w szkole, poglądów 

rodziców na temat dziecka z poglądem nauczycieli, który dokonuje racjonalnej oceny. Wtedy 

bez zrozumienia zaczynają się kłopoty. Martwią nas na przyszłość planowane i nieplanowane 

zmiany w szkolnictwie. Chciałbym wyrazić zadowolenie i podziękowanie za rzeczową 

współpracę z administracją oświatową powiatu i panu Staroście. Pracuje nam się dobrze, 
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ostatnio mieliśmy kontrolę, z której bardzo wiele się nauczyliśmy. Fachowość i znawstwo 

problematyki, to jest to, za, co bardzo dziękujemy. Programy unijne, o których była mowa 

nasuwa się refleksja. Skutek tych programów jest taki, że podnoszą one i poziom nauczania 

zawodowego u nas. Pojawiają się praktyki i staże za granicą i trzeba potem się bardzo starać, 

aby Ci stażyści i absolwenci chcieli wrócić a nie zostać tam. A u nas te miejsca zajmują 

znowu przybyli do nas goście ze wschodu. To jest problem, który podsuwa pod uwagę przy 

analizie tych problemów. Bardzo serdecznie dziękuje za uwagę.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel po zaprezentowaniu się wszystkich szkół, otworzył 

dyskusję na ten temat. 

 

Radna Jolanta Starzewska – Mam do pana dyrektora z ZSO pytanie, a raczej do konkluzji w 

materiale. Powiedział pan, że w tym programie naprawczym, czy wizji rozwoju, jesteście 

ukierunkowani na pozyskanie w latach następnych większej liczby uczniów. Odniósł się pan 

do tej liczby uczniów, która wychodzi, poza powiat. Była to liczba 225 osób, poza powiatem. 

Czy macie państwo taką wiedzę, ile osób, poszło do szkól ogólnokształcących, takiego typu 

jak Państwa placówka? Bo musicie wiedzieć, o jaką liczbę, podobnie w przyszłości, o jaką 

liczbę będziecie walczyli? 225, to na pewno uczniowie, którzy poszli to szkól 

ogólnokształcących. I tu jest prośba do pana Naczelnika Karkockiego.  Rozmawialiśmy o tym 

na Komisji Edukacji. Pan Starosta też był obecny, ale byśmy znali konkretną liczbę osób, 

które poszły poza powiat, do szkól technicznych, albo poza Świebodzin. Tą liczbę mamy 

poza Świebodzinem. Wtedy będziemy wiedzieli, jaki to rozmiar. Jakie konkretne zagrożenia 

dla szkoły ogólnokształcącej i większa promocja dla szkoły technicznej i zawodowych. Jeśli z 

tych 225 osób, 25 poszło do LO, a 200 do szkół technicznych, czy zawodowych, to nie jest to 

problem dyrektora liceum, ale technicznych i zawodowych, aby zmienić profil kierunków.  

Czy znał Pan tą liczbę osób, które poszły? 

 

Dyrektor Damian Wentland – Szanowni Państwo! Dwie rzeczy tu się pojawiają. My przy 

samym naborze nieformalnie, bo inaczej nie można. Sprawdziliśmy listy z Zielonej Góry, 

które nasze to są dzieciaki ze Świebodzina. Nie pamiętam dokładnie i trudno jest ocenić. 

Pojawia się druga sprawa. My we wrześniu zapytaliśmy młodzież klas 7, II i III gdzie 

zamierzają kontynuować naukę w szkole średniej. Tu się pojawił problem, że nie tylko chcą 

iść poza Świebodzin uczniowie, którzy nie chcą chodzić do naszego liceum. Zapytaliśmy się, 

gdzie chcesz kontynuować naukę i w jakim mieście? Pojawiły się takie różne miasta 

egzotyczne dla nas, wynikające ze szkół artystycznych, sportowych. Ale oprócz tego, że od 

nas odejdą uczniowie z liceum, dotyczy to uczniów szkół średnich innego typu, czyli szkół 

technicznych. My, te dane mamy, ale to jest oczywiście zapytanie, ankieta. Trudno znaleźć 

badanie prawdziwe. To nie jest tak, że to tylko dotyczy naszej szkoły. Dotyczy to wszystkich 

3 szkół w powiecie. Mogę sprawdzić ile tych dzieciaków pytało i odpowiem na pytanie.  Jest 

to szerszy problem, nie tylko dotyczący naszej szkoły. Pojawiło się pytanie ile dzieci jest z 

poza powiatu? Stosunkowo mało, bo do liceum idzie z reguły swojego powiatowego. Tutaj 

nie ma specjalnej migracji poza Zieloną Górą i Gorzowem. Nasze dzieciaki nie trafiają do 

Międzyrzecza i odwrotnie też. Dużym problemem przy migracjach, jest to, że dzieci 

wyjeżdżają z domu. Dzisiaj dojeżdżają np. z Torzymia, do Zielonej Góry, czy Świebodzina. 

To są skomplikowane dojazdy tych autobusów, pociągów. Kiedyś np. młodzież przyjeżdżała 

ze Zbąszynka, to było, co 1.5 godz. dojazd. Tego dzisiaj praktycznie nie ma. Dzisiaj te dzieci 

patrzą, jak skomplikowany mam dojazd, a S3 w 20 minut. To też są uwarunkowania inne, niż, 

z jakością pracy w tej, czy innej szkoły w naszym powiecie.   

 

Radna Jolanta Starzewska – Mam do pani dyrektora PP-P pytanie. Pani dyrektor mówiła o 

tych szczególnych problemach, które pojawiają się u dzieci od klasy 4, ta nadpobudliwość, 
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agresja. Czy po tych wszystkich spotkaniach, badaniach, które Państwo robicie? Czy jest 

jakaś diagnoza? Czy wynikają z problemów typowo rodzinnych, z nie zaradności rodziców, 

czy nie przygotowanie rodziców do wychowania? Czy istnieją jakieś medyczne wskazania do 

takich zachowań?   

 

Dyrektor Agnieszka Żyła – Powiedziałam już, że gro problemów wywodzi się z rodziny. W 

klasach 4-6 wchodzi do drugiego etapu edukacyjnego bardzo często są to problemy typowo 

adaptacyjne. Wynikający z tego, że w 4 klasie jest nowy nauczyciel, klasa, pomieszczenia. 

Dzieci nie potrafią poradzić sobie z tym problemem. W klasach 4-6 powstaje problem relacji 

nauczyciel-klasa lub problemy rówieśnicze. Medyczne problemy są, to są przypadki, bardzo 

znikome. Zawsze to wynika ze środowiska szkolnego lub rodzinnego. Takie diagnozy 

przekazujemy na spotkaniach z pedagogami, dyrektorami. Oni od nas te informacje uzyskują, 

Podsumowujemy zawsze każdy rok szkolny. Później pedagodzy do nas wysyłają ankiety i 

zapotrzebowanie na kolejny rok.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – Pytanie ewentualnie sugestia. Czy do dyrektorów szkól średnich 

naszego powiatu są zapytania ze strony emigrantów ze wschodu w kwestii kształcenia sią? A 

jeżeli tych zapytań nie ma, czy myślicie Państwo jak w przyszłości zapewnić atrakcyjną 

ofertę w Państwa placówkach, aby te osoby wzmocniły nasze placówki oświatowe? Za każdą 

osobą idzie subwencja, a gdzieś tam z tyłu najważniejszy jest uczeń dla nas i jego edukacja. 

Szczególnie dla Zarządu i pana Starosty jest utrzymanie naszych placówek. Moje pytanie 

brzmi, Czy Państwo przygotowujecie jakąś ofertę. W naszej wiedzy pan Algierski, który jest 

nieobecny, zadał takie pytanie, ile jest przybyszy za granicy? Wiemy, że są to liczby idące w 

tysiącach. Myślę, że nie za rok, ale dwa, problemy będą z nimi w kwestii zapewnienia im 

kształcenia na teranie naszego powiatu. Nie wiem, czy jesteście Państwo w stanie teraz 

odpowiedzieć, ale taka sugestia na przyszłość w planach rozwojowych własnych placówek 

mieć na uwadze i względzie te osoby, które mogą korzystać z naszych placówek. Dziękuje.  

 

Dyrektor Tadeusz Sierżant – Ja mam 2-je słuchaczy w Ukrainy.  

 

Dyrektor Sabina Orlicka – Mam jednego ucznia, jeśli przychodzą, to wybierają konkretny 

zawód. Jest to chłopak w zawodzie technik hotelarstwa. Też taka duma nasza. Był on 

mistrzem Ukrainy w akrobatyce. Moim zdaniem jest tam jeszcze drugie takie dno. Ponieważ, 

żeby przywieść dziecko do Polski, żeby ono tutaj się kształciło. W czasie wakacji zadział się 

taki proces u mnie, że brat dziewczyny próbował załatwić jej już tą rekrutację do szkoły, 

żebym ja, mogła wydać takie zaświadczenie, że ja ją do szkoły przyjmę. Oczywiście zapisuję, 

że po dostarczeniu wszystkich dokumentów. Później pojawiła się podobna sytuacja. Nie wiem 

czy tu nie chodzi czasami – to są osoby starsze wiekowo o rok od naszych absolwentów 

gimnazjów. To nie chodzi tylko o ściągnięcie to Polski, do pracy, a nie do szkoły. Ja, takich 

zaświadczeń nie wydaję. Z tym uczniem sobie radzimy. Nauczyciel prowadzi z nim 

dodatkowe zajęcia z j. polskiego, aby mógł lepiej funkcjonować na innych zajęciach. To jest 

wszystko w porządku.  

 

Radny Szymon Pyrcz – Chciałbym bardzo podziękować wszystkim dyrektorom placówek 

oświatowych Powiatu Świebodzińskiego. Te szkoły mimo trudności, które są w całym kraju. 

Nie ma aplauzu do oświaty, jak mieliśmy w latach 70-80.-90. Gdzie była wielka stagnacja. 

Bardzo podziękować za wkład dyrektorów, rady pedagogicznych oraz również pracowników 

administracji i usługi. Czas szybko leci. Przypominam sobie lata 60 w liceum i technikum. 

Słynne nazwiska Korbelak, Lubecki, Kunert, Januszkiewicz, Wdowiak. Byli to nauczyciele, 

którzy mieli misję. On nie przychodził do szkoły o 8.00, tylko15 minut wcześniej. On czekał 

na ucznia w gabinecie, a nie uczniowie na Niego. Wszyscy dyrektorzy robią, aby było lepiej. 
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A rolą Rady Powiatu jest, żeby szkołom pomóc. Ja, to dzisiaj się ucieszyłem, jak dzieciak, 

kiedy Pan Starosta powiedział, że dla PZS trzeba na dach, dla ZSO na toalety, drzwi do auli, 

dlatego my musimy służyć wielką pomocą dla szkół. Musimy rozumieć te szkoły i to jest 

nasza misja. Na pewno raduje się dusz absolwentów, tych, co tu siedzą, że szkoła kontynuuje 

tradycje naukowe i bazowe. Zależy nam wszystkim, aby uczeń tej szkoły przychodził chętnie, 

bo tam jest pięknie, czysto, kulturalnie. Dziękuję szczególnie panu dr Sierżantowi za pracę – 

andragogikę z osobami dorosłymi, bo to jest bardzo istotna rzecz. Nad tym wszystkim czuwa 

pani dyrektor Żyła, która pomaga nam wszystkim. Jeśli będziemy narzekać, to sprawa pójdzie 

w inną stronę. Ostatnia rzecz. Musimy zrobić wszystko, aby te wyniku były coraz lepsze w 

promocji oraz wyniki matur. Nasza oświata w Powiecie Świebodzińskim, uważam, że idzie w 

właściwym kierunku. Dziękuję Państwu! 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Do wątku migracyjnego, pozwolę sobie odnieść się może 

później w odpowiedziach na interpelacje. Jest to problem, nad którym powinniśmy się zacząć 

się już na poważniej zastanawiać. Jeśli chodzi i uczniów, to bardziej widoczna jest obecność 

mniejszych dzieci w szkołach podstawowych. U mojej żony w klasie jest 4 takich dzieci, ona 

głównie o nich opowiada, bo jest duże wyzwanie. Ciekawe zjawisko, jak wiele z wielu, z 

którymi musimy się mierzyć. Cała nasza oświata zmierza się z takimi wyzwaniami. Po 

pierwsze niż demograficzny. Kiedyś, ktoś w latach 90 mówił, że jeżeli nie zmieni się polityka 

państwa, wobec podstawowej komórki, czyli rodziny, to nas to dopadnie. Kiedyś takich ludzi 

nazywano „oszołomami” a dzisiaj okazuje się, że mieli rację. W 2011 roku jak zrobiliśmy 

ruch, z technikum i zawodówka, to pan Sierżant, nasz szef komisji w pierwszej kadencji 

1998-2002 miał takie symulacyjne dane i jasno wskazywały, że wcześniej niż w 2011 

należało podjąć działania restrukturyzacyjne, które pozwoliłyby wejść w tą całą sytuację. Z 

pewnymi zjawiskami, trzeba walczyć i przeciwstawiać. Generalnie musimy dbać o to, aby 

uczniowie zostawali u nas. Może oni zostaną u nas, jeśli będą mieli zapewnioną, jakość 

kształcenia. To jest w moim przekonaniu najważniejsze. To musi być. Natomiast, czy to jest 

walka z wiatrakami? Po trochę, tak. To jest tak, że ze Strzelec jedzie do Gorzowa, z Trzcianki 

do Piły, Z Inowrocławia do Torunia i tak jeżdżą w ramach województw i te dzieciaki i rodzice 

mają prawo wyboru, gdzie się te dziecko uczy. Nie da się tego załatwić jakimś dekretem, czy 

uchwałą. Praca organiczna, to, co powiedział pan Naczelnik. Bolączka, to to, że nie mamy 

pieniędzy na bazę dydaktyczną i mimo wszystko wzmocnić. Będzie widoczna poprawa w 

PZS w Świebodzinie i jeszcze walczymy o duży projekt innowacyjny systemu zarządzania 

energią w obiektach oświatowych Powiatu Świebodzińskiego.  Załatwiłoby nam to sprawę 

infrastrukturalną. Jeszcze jedno rozdanie pieniędzy ma być w miesiącu listopadzie. To jest 

jeszcze jeden taki projekt, którego brakuje. Musimy powalczyć i jeśli się nie uda to innych 

projektów, albo dokonywać tych remontów, albo połączyć ośrodki centralne. Tak jak to zrobił 

nasz Nowy Szpital Świebodziński. Gdzie nic nie dostają od tylu lat z regionalnego programu 

operacyjnego i finansują tylko swoje szpitale. Nasz zawalczył w centralnym programie i 

dostał środki ponad 2 mln zł. na SOR. Do końca trzeba się starać, mamy projekt 

przygotowany, innowacyjny. To nie jest ocieplenie stodoły i udowadnianie, jaką głęboką 

modernizację wykonało. Może był za mądry projekt, dla tych, co tam oceniają. Tych 

problemów bieżących z funkcjonowaniem naszej społeczności i kondycji, to można szukać 

odpowiedź, co się dzieje z nami w tych szkołach. W tym, co mówi dyrektor Żyła. Też padły 

odpowiedź, co się dzieje z tymi uczniami, którzy nie kończą edukacji, zmieniają szkoły w 

PZS. Idą do pracy. Muszą zapracować na życie. Nie wszyscy mają tatusia i mamusię, który 

ich utrzymuje do 30-go roku życia, teraz stało się bardzo modne. Jestem podbudowany po 

wystąpieniach dyrektorów, dlatego, że mówiliście Państwo z dużym przekonaniem i wiarą w 

to, co robicie. Jest to najcenniejsze, autentyczne, czuć było zaangażowanie i pracę tą, co 

robicie i wykonujecie. Bardzo za to Wam chciałem podziękować. Serdecznie dziękuję za 

współpracę i jeszcze trzeba powalczyć w roku następnym. Jest to światełko, że ten niż 
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demograficzny, który się trochę zatrzyma, tych uczniów będzie przybywać i trzeba zawalczyć 

o tych, co wyjeżdżają. 2019-2020 rok nas uratuje, spokojnie te dwa roczniki pomieścimy. 

Dzisiaj mamy we wszystkich naszych szkołach mniej niż, kiedyś było w jednym Zespole 

Szkół Powiatowych im. Bernackiego na ul. Wojska Polskiego w Świebodzinie. Straszenie 

tym, że nie ma miejsca, to nie w tym rzecz. Dziękuję bardzo! 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel dodał, że na zakończenie tego punktu dziękujemy za 

wyczerpujące informacje, za przygotowanie prezentacji, za udział Państwa w sesji. Pan 

Starosta już dziękował za przygotowanie materiału, ja życzę Państwu samych sukcesów, 

zdrowia, wszelkiej pomyślności. Dziękuje bardzo! 

 

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

stwierdził, że informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 (Druk 

Nr 359) została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta. 

 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do 12.55. 

 

Po przerwie o godz.12.55 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. Przewodniczący 

stwierdził, że na sali obecnych jest 15 radnych, a zatem Rada jest władna, aby podejmować 

prawomocne uchwały.  

 

Ad.6 

Podjęcie uchwał: 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że 9 projektów uchwał było 

przedmiotem obrad Komisji Stałych, uzyskały pozytywne opinie i skierowane są na dzisiejszą 

sesję. 

 

Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

1/projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 roku wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko (Druk Nr 350), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu panią Joannę Witkowska z 

firmy TERRA PROJEKT S.C. z Poznania, która wraz z panią Danutą Mazurczak opracowały 

dwa projekty pn.: Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017 

– 2020 z perspektywą do 2024 roku wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko (Druk Nr 

350). 

 

Pani Joanna Witkowska przedstawiła Program Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 roku wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko w formie prezentacji zgodnie z załącznikiem nr 15. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

programu? 

 

Radna Jolanta Starzewska – W Pani prezentacji był taki punkt: osiągnięcie standardu, jakości 

powietrza? To tego była odpowiedź, działanie, modernizacja i wymiana indywidualna źródeł 

ogrzewania. To jest zadnie, a nie konkretne działanie? Czy mogę dostać odpowiedź? Jakie, są 
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przeznaczone na to pieniądze i gdzie można pozyskać na wymianę indywidualnych źródeł 

ogrzewania? Czy istnieje takie plany? 

 

Pani Joanna Witkowska – Obecnie istnieje taki program Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska, które wspiera gminy i mieszkańców do wymiany kotłów i pieców. Nie wiem, 

czy to już w lubuskim obowiązuje? W niektórych województwach, to zaczyna działać. Będzie 

można spytać w gminie, jak wygląda sytuacja i czy są jakeś nabory na te wymiany. Gmina 

zbiera wnioski i kieruje do WFOŚ i można ubiegać się o takie dofinansowanie.  

 

Radna Jolanta Starzewska – Drugie pytanie. Były przekazane dane, że w Świebodzinie nie 

ma przekroczenia nisko emisyjnych gazów, spowodowanych użyciem pieców i kotłów do 

centralnego ogrzewania. Czy te dane, są danymi z miesięcy, kiedy pieców się używa, czy to 

są dane z okresu letniego? My, z panem Algierskim przy okazji terminów jesienno-zimowych 

zwracamy uwagę na to, że zaczął się sezon grzewczy i ludzie palą wszystkim. Wydaje się, że 

są takie dni tygodnia, kiedy przechodzi się pod chmurą zatrutego powietrza. Czy robicie 

Państwo wtedy badania, kiedy jest to spalanie i czy są jakieś kary zwiększone z tytułu 

zatrucia środowiska?  

  

Pani Joanna Witkowska – My w programie posługujemy się danymi, które sporządza WIOŚ. 

WIOŚ bada stan powietrza na terenie województwa i ma kilka punktów monitoringowych. 

Tutaj najbliższe jest w Smolarach Bytnickich. W Świebodzinie nie ma takiego punktu 

pomiarowego. Patrząc analogicznie, jak wyglądają wyniki w innych miejscowościach, które 

są podobnie skomunikowane i ogrzewane, to najprawdopodobniej, przekroczenia w wyżową 

pogodę, gdzie wszystko idzie i dym opada na dół, na pewno te przekroczenia występują. W 

tym momencie można skierować taką prośbę do WIOŚ-iu, aby taki punkt monitoringowy, 

kontrolny zainstalował w mieście Świebodzin. Wtedy będzie jasne, jaki jest stan powietrza.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował pani Joannie Witkowskiej za przygotowanie 

projektów, prezentacji, za udział w sesji. Życzył powodzenia i sukcesów zawodowych.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 roku wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko (Druk Nr 350), a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/199/2017 w sprawie uchwalenia Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 

2024 roku wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko. Uchwała stanowi załącznik nr 16. 

 

2/projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej 

Szkoły Zawodowej w Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia w Świebodzinie (Druk Nr 

352), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w 

sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej w 

Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia w Świebodzinie (Druk Nr 352), a następnie 

poddał go pod głosowanie.  
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Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/200/2017 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Świebodzinie w Branżową 

Szkołę I Stopnia w Świebodzinie. Uchwała stanowi załącznik nr 18. 

 

3/projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w Świebodzinie w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową Specjalną w Świebodzinie (Druk Nr 353), który radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał 

treść projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w Świebodzinie w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową Specjalną w Świebodzinie (Druk Nr 353), a następnie poddał go pod 

głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/201/2017 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w 

Świebodzinie w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową Specjalną w Świebodzinie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20. 

 

4/projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej 

Szkoły Zawodowej Specjalnej w Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia Specjalną w 

Świebodzinie (Druk Nr 354), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do projektu uchwały? 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej Specjalnej w Świebodzinie w Branżową Szkołę I Stopnia Specjalną w 

Świebodzinie (Druk Nr 354), a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/202/2017 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Zasadniczej Szkoły Zawodowej Specjalnej w Świebodzinie 

w Branżową Szkołę I Stopnia Specjalną w Świebodzinie. Uchwała stanowi załącznik nr 22. 

 

5/projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej 

Przysposabiającej do Pracy w Świebodzinie dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w 

stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami 

sprzężonymi w Szkołę Specjalną Przysposabiającą do Pracy w Świebodzinie, o której mowa 

w art.18 ust. 1 pkt 2 lit. d ustawy - Prawo oświatowe (Druk Nr 355), który radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są 

pytania, uwagi do projektu uchwały? Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w 
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Świebodzinie dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu umiarkowanym lub 

znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi w Szkołę Specjalną 

Przysposabiającą do Pracy w Świebodzinie, o której mowa w art.18 ust. 1 pkt 2 lit. d ustawy - 

Prawo oświatowe (Druk Nr 355), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/203/2017 w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w 

Świebodzinie dla uczniów z upośledzeniem umysłowym w stopniu umiarkowanym lub 

znacznym oraz dla uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi w Szkołę Specjalną 

Przysposabiającą do Pracy w Świebodzinie, o której mowa w art.18 ust. 1 pkt 2 lit. d ustawy 

- Prawo oświatowego. Uchwała stanowi załącznik nr 24. 

 

6/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości 

środków na te zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do 

realizacji w 2017r. (Druk Nr 356), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel dodał, czy pani dyrektor PCPR-u chciałaby coś dodać do 

projektu uchwały? 

 

Dyrektor PCPR-u w Świebodzina – Nie. Wszystko jest w uzasadnieniu. Proszę o przyjęcie tej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel dodał, że uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego 

odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i 

wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. (Druk Nr 356), następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/204/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. Uchwała stanowi załącznik nr 

26. 

 

7/projekt uchwały w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych lokali 

wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 357), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie zasad najmu lokali mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na 

cele mieszkaniowe stanowiących własność Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 357), 

następnie poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/205/2017 w sprawie zasad najmu lokali 
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mieszkalnych i innych lokali wykorzystywanych na cele mieszkaniowe stanowiących 

własność Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 28. 

 

8/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 358), który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem i stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 358), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/206/2017 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 30. 

 

9/ projekt w sprawie rozpatrzenia petycji Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] (Druk Nr 360), który radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniem i stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel dodał, że na posiedzeniu w dniu 6.11.2017r. Komisja 

Rewizyjna wystąpiła z wnioskiem o wprowadzenie zmiany zapisu w uzasadnieniu do ww 

projektu uchwały. Zasugerowała, aby na etapie sporządzania dokumentacji związanej z 

remontem ciągów komunikacyjnych na terenie Świebodzina, sugestie zawarte w petycji 

zostaną poddane ponownej analizie.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Radny Mirosław Algierski dodał, że poddanie ponownej analizie, jest dla mnie jednoznaczne. 

Komisja sugerowała, aby uwzględnić racjonalność lub nieracjonalność tej uwagi. Uwaga wg 

naszej oceny była słuszna. Wykonanie zależy od nas. Były uwagi, że zespół, który pracował 

w oparciu w zespół z policja orzekł, ze coś takiego nie musi być. Nie mniej jednak, nikt nie 

określił, że coś takiego musi być zakazane lub niezakazane. Zakazane, to nie jest, więc można 

to stosować. Pytaliśmy się ile to może kosztować. Jeden lub dwa znaki robimy koło szkoły. 

Dużo mamy szkól w naszym mieście i też nie wiemy ile to może nas kosztować. Ja, 

podawałem też takie sytuacje z autopsji. Pytanie nasuwa się, czy jest sens tego? Sens jest. 

Uważam, że nie powinniśmy tam enigmatycznie pisać, ale trzeba w przyszłości zastosować. 

Petycja ma cel taki, że zabezpieczyć w miarę możliwości, a my takie możliwości mamy. To 

tyle, co mogę w tej sprawie podpowiedzieć.  Nie występuję w imieniu komisji, ale w swoim. 

Dlatego taka uwaga. Tam jest enigmatycznie napisane.  

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – Chciałam powiedzieć o jednej rzeczy. Komisję mieliśmy 

w poniedziałek w we wtorek doszło do wypadku. Na wprost Szkoły Podstawowej nr 1 w 

Świebodzinie. Przed przejściem dla pieszych zatrzymał się jeden samochód, więc uczniowie 

przechodzili, a drugi samochód na drugim pasie, nie zatrzymał się. Całe szczęście, ze tego 

chłopca nie potracił, tylko przejechał przez stopy. Na pewno pan [wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 
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publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] będzie 

kolejne pismo pisał. To, co pan [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda 

Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] badał, to były 2 przypadki przy szkole nr 2. Te 

przejście jest bardzo nieciekawe.  

Starosta Zbigniew Szumski – Generalnie, wszystko, co służy temu, aby było bezpiecznie jest 

zasadne. Obojętnie, kto by nie składał petycji. W tym momencie możemy zmienić 

sformułowanie tego zapisu, aby nie zobowiązywać się do każdej tego typu inwestycji będzie 

to robione, dlatego, że nie każda sytuacja będzie wymagała tego postanowienia, w miarę 

realnej oceny potrzeb.  

 

Radny Michał Motowidełko – 2 lata temu interpelowałem w sprawie tej krzyżówki ul. 

Zachodniej i Żymierskiego. Pamiętam, że w interpelacji była sugestia, aby zrobić tam 

rozwiązanie, przesunięcie przejścia dla pieszych. Wiele osób i Starosta w tym powiedziały, że 

rzeczywiście tam do końca bezpiecznie nie jest. Idzie to na komisję i jest zapytanie do policji. 

Policja stwierdza, że wszystko jest zgodnie z przepisami, a tak naprawdę do wielu 

przypadków i komunikacyjnych stłuczek z pieszymi nie zachodzi. Pytanie jest jedno i to, co 

powiedział Starosta? Że warto rozważyć wszystko to, co to bezpieczeństwo poprawi. Policja 

nie odnotowuje dużej ilości zdarzeń na ten moment. To nie znaczy, że nie możemy działać w 

taki sposób, żeby tych zdarzeń w przyszłości nie było – prewencyjnie. Jest tutaj podejście 

słuszne. Może zapisy nie do końca w ustawie.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel – Petycja ta sprawiła to, że rozmawiano o tym problemie. 

Po drugie komisja dokonała przeglądu i oceny wszystkich tych miejsc zagrożonych dla dzieci. 

Szereg spraw zostało przy okazji wykrytych i do końca września poprawionych, poza tymi 

znakami, które proponuje pan [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda 

Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu]. W związku z sugestią pana Algierskiego, to 

proponuję poprawić zapis w uzasadnieniu do uchwały. Jednocześnie należy podkreślić, że na 

etapie sporządzania dokumentacji związanej z remontem ciągów komunikacyjnych na terenie 

Świebodzina, sugestie zawarte w protokole, zostaną wdrożone w ramach występujących 

potrzeb.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – Przychylam się do wypowiedzi pana Starosty, że każde 

działanie zapewniające bezpieczeństwu jest potrzebne. Ja, myślę, o czym innym. My jesteśmy 

trochę negatywnie nastawieni na tego mieszkańca, bo działa wielu na nerwy, ale w tej kwestii 

ma rację. Idźmy wzorem gminy, która przez wiele lat nie umiała walczyć z problemem 

zasłaniania słupów ogłoszeniowych – nekrologi były zaklejane. Wpadli na genialny pomysł, 

aby testowo, zrobić na jednym słupie – wydzielenie miejsca na nekrologi. I tak zrobili i to się 

sprawdza. Spróbujmy w ramach możliwości finansowych. Odpowiedź podtytułem będziemy 

uwzględniali, dla mnie jest odpowiedzą nie pełną i nie będę głosować w tym kształcie, za tą 

uchwałą. Zapiszmy, wysłuchujmy. Jeśli znalazło się 40tys. na dofinansowanie w Toporowie 

ważnego, pewnie chodnika, to znajdźmy w budżecie, chociaż na jedno przejście, gdzie miało 

miejsce wypadek i zróbmy to testowo. Jeśli to podniesie bezpieczeństwo opinii mieszkańców 

i uczestników i uczniów tej szkoły. To róbmy to systematycznie. I o to apeluje, abyśmy robili 

to, co roku na jednym z przejść zrobili. 3-4 lata i mamy wszystkie szkoły w ten sposób 

zabezpieczone. Pan Algierski ma zdecydowanie rację. W dużych miastach, takie rozwiązania 

się stosuje, szczególnie w okresie jesienno-zimowym, kiedy to od października do końca 

marca od godz. 16 jest już ciemno, a uczniowie chodzą na zmiany i na zajęcie pozalekcyjne. 

Na drodze znaki poziome są o dużo lepsze niż znaki pionowe. Chciałbym, abyśmy dzisiaj ten 
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projekt uchwały wycofali, chociaż jest to wniosek nieformalny i podeszli do tego poważnie i 

w miesiącu grudniu podjęli lepszą uchwałę. Albo po macoszemu to potraktujemy i damy 

kolejny argument panu [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska 

Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu]. To jest moje zdanie. Dziękuje.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel – Rozpatrzenie tej petycji długo trwało, ze względu na 

termin jej złożenia. To było tuż przed sesja absolutoryjna. Później była przerwa wakacyjna. 

Dopełniliśmy to wszystko, o co pan [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda 

Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] prosił. Wniosek policji, sytuacja była taka, że 

stwierdziła, że bezpieczeństwo na tych przejściach. Poza tym mamy zapis ustawy o petycjach, 

że petycje rozpatruje się w ciągu 3 miesięcy, tylko w wyjątkowych przypadkach można 

przedłużyć termin o następne 3 miesiące. Jesteśmy w tej sytuacji, że przedłużyliśmy tą 

petycję o następne 3 miesiące. Na sesji w grudniu będziemy już po terminie i należałoby 

sprawę od nowa traktować. Uważam, że należałoby zapis konkretny umieścić w uzasadnieniu  

do uchwały. W tym roku nikt, już nie będzie znaków poziomych na jezdni malował. Ja, bym 

poprosił o zdanie panią Naczelnik.  

 

Pani Marzena Kościukiewicz – Może, aby uspokoić Państwa zależy nam wszystkim na 

bezpieczeństwie na drogach. W ustawie o drogach, funkcjonuje, coś takiego jak audytor 

bezpieczeństwa ruchu drogowego. Ja proponuję, abyśmy pochylili się nad tym. Na początek 

może wybrać kilka miejsc, które uważamy, że wymagają takiej poprawy bezwzględnie i 

zlecić takiemu audytorowi opracowanie poprawy bezpieczeństwa przy obrębie placówek 

oświatowych. Jest to osoba z zewnątrz, która sporządza taki audyt bezpieczeństwa ruchu 

drogowego w którym uwzględnia wszystkie dane: infrastrukturę drogową, liczbę wypadków, 

potencjalnych zagrożeń wokół danego miejsca. Przygotowuje takie zestawienie i tam są 

podawane określone wskazania, które należy wdrożyć, żeby poprawić bezpieczeństwo w 

ruchu drogowym. Taka jest moja propozycja.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel – Proponuję w § 1 projektu uchwały dodać: „Rada 

Powiatu Świebodzińskiego rozpatruje negatywnie petycję pana [wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] złożoną w 

dniu 16.06.2017r. w sprawie poprawy widoczności przejść dla pieszych w obrębie placówek 

oświatowych w roku 2017. W uzasadnieniu podać perspektywę bardziej konkretną, co do 

roku następnego i załatwić tą sprawę. Czy jest zgodność w tej kwestii? Jeśli tak to, 

dopisujemy w projekcie uchwały w § 1 końcówkę – w 2017 roku – negatywnie na ten rok, a 

w uzasadnieniu to, co mówiliśmy, że jednocześnie należy podkreślić, że na etapie 

sporządzania dokumentacji związanej z remontem ciągów komunikacyjnych na terenie 

Świebodzina, sugestie zawarte w petycji zostaną uwzględnione w 2018 roku i latach 

następnych w miarę potrzeb i posiadanych środków, po przeprowadzeniu audytu w tym 

zakresie.   

 

Uwag i pytań więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały z poprawionym zapisem w § 1 i zmianą zapisu w uzasadnieniu do projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda 

Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] (Druk Nr 360), następnie poddał go pod 

głosowanie. 
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 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/207/2017 w sprawie rozpatrzenia petycji 

Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i 

Zarządu Powiatu].Uchwała stanowi załącznik nr 32. 

 

10/projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Starosty Świebodzińskiego 

(Druk Nr 363), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił o zabranie głosu w ww sprawie. 

 

Pani Marzena Kościukiewicz – W uzasadnieniu jest dokładnie opisane, co zawiera skarga i 

jakie podjęliśmy, jako służba działania, żeby posprzątać po orkanie Ksawerym. Niestety mam 

400km dróg i nie jesteśmy w stanie być wszędzie i wszystkiego zrobić od razu. Zarzuty 

dotyczą tego, że gałęzie leżały na poboczu drogi i na polu rolnika. Droga była udrożniona. 

Dla nas priorytetem jest przepustowości drogi i przejezdności, a w dalszej kolejności 

sprzątamy, szczególnie pola. Po orkanie odbyły się na drugi dzień posiedzenie Zarządu, który 

wnioskował o to, aby służbie drogowej wydłużyć czas pracy, aby przyszli w sobotę i jak 

najwięcej posprzątać. Ponad 40 wiatrołomów i wywrotów na terenie całego powiatu. Na 

terenie całego powiatu mieliśmy na wszystkich drogach połamane drzewa, gałęzie, konary 

drzew. Mieliśmy powyrywane drzewa z korzeniami. W pierwszej kolejności musieliśmy się 

zając tymi miejscami, żeby zabezpieczyć wyrwy w drogach, ponieważ groziło to katastrofą 

budowlaną. Tak to wyglądało. 19 października byliśmy w m. Wilenko, uprzątnęliśmy gałęzie 

i konary, z powodu, którego skargę złożył sołtys Wilenka. W odniesieniu do wycinki drzew 

na drodze Wilenko-Szczaniec, odbyła się wizja w terenie. W styczniu 2016r., w której 

uczestniczyła Ja, pan Leszek Cenin i przedstawicielka Gminy Szczaniec, która zajmuje się 

wydawaniem decyzji na wycinkę drzew. Objechaliśmy tą drogę, celem skontrolowania 

drzewostany. Wybraliśmy dwa drzewa, które ewidentnie były suche i wg nas podlegały 

wycince. My, jako powiat złożyliśmy wniosek, gmina wydała decyzję na wycięcie dwóch 

drzew, które zostaną wycięte do końca tego roku. Tyle mam do powiedzenia odnośnie tej 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Starosta Zbigniew Szumski oświadczył, że nie będzie brał udział w głosowaniu, ponieważ 

projekt uchwały dotyczy jego osoby.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Starosty Świebodzińskiego (Druk Nr 

363), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 13 radnych jednogłośnie (13za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/208/2017 w sprawie rozpatrzenia skarg na 

działalność Starosty Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 34. 

 

11/projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na 

działalność Starosty Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 
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09.10.2017 r.” (Druk Nr 365), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi i 

załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Starosta Zbigniew Szumski oświadczył, że nie będzie brał udział w głosowaniu, ponieważ 

projekt uchwały dotyczy jego osoby.  

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność Starosty 

Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 09.10.2017 r.” (Druk 

Nr 365), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 14 radnych jednogłośnie (14za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/209/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi 

złożonej przez Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik 

Biura Rady i Zarządu Powiatu] na działalność Starosty Świebodzińskiego „w sprawie decyzji nr 

NAB-O-V-7351/58/00 z dnia 09.10.2017 r.”. Uchwała stanowi załącznik nr 36. 

 

12/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. 

doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat 

Świebodziński (Druk Nr 351), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik 

nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Świebodziński (Druk 

Nr 351), następnie poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/210/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie dofinansowania na 2017r. doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i placówek 

prowadzonych przez Powiat Świebodziński. Uchwała stanowi załącznik nr 38. 

 

13/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn. 

„Przebudowa chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1225F w miejscowości Toporów” (Druk 

nr 364), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn. „Przebudowa chodnika 
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w pasie drogi powiatowej nr 1225F w miejscowości Toporów” (Druk nr 364), następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/211/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Łagów realizacji zadania pn. „Przebudowa chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1225F w 

miejscowości Toporów”.  Uchwała stanowi załącznik nr 40. 

 

14/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa 

chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo” (Druk nr 366), który radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika 

w ciągu drogi powiatowej nr 1204F w m. Smardzewo” (Druk nr 366), następnie poddał go 

pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/212/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1204F w 

m. Smardzewo”. Uchwała stanowi załącznik nr 42. 

 

15/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa 

parkingu i chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1210F w m. Szczaniec” (Druk nr 367), który 

radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa parkingu i 

chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1210F w m. Szczaniec” (Druk nr 367), następnie 

poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/213/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa parkingu i chodnika w pasie drogi powiatowej 

nr 1210F w m. Szczaniec”. Uchwała stanowi załącznik nr 44. 

 

16/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont 

pobocza drogi powiatowej nr 1217F w m. Wilenko” (Druk nr 368), który radni otrzymali w 

dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady odczytał treść projektu 

uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont pobocza 
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drogi powiatowej nr 1217F w m. Wilenko” (Druk nr 368), następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXII/214/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Szczaniec realizacji zadania pn.: „Remont pobocza drogi powiatowej nr 1217F w m. 

Wilenko”. Uchwała stanowi załącznik nr 46. 

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Starostę o zabranie głosu w tym punkcie.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Kwestia brzozy przed Buczą i usterki w jezdni przed Lubrzą 

zostanie przekazana do wydziału. Odwodnienie ul. Zachodniej przekażemy do gminy. 

Byłbym za tym, aby mocno artykułować z mieszkańcami ten temat. Zalewany szpitalny 

oddział ratunkowy, to nikt nie mówi, i w mediach nikt nie twierdzi, że winny jest temu 

szpital. Jeżeli jest zalewany wiadukt, nad naszą drogą powiatową, to jesteśmy my winni. Gdy 

były takie ulewy, to policzyliśmy, iż tam wody było, tyle pojemności, co powierzchnia dwóch 

bloków na os. Łużyckim. Nie ma siły, nie wiadomo ile by lało, to za nasze tyle się nie 

nazbiera. Trzeba jasno artykułować te tematy, bo to jest cały czas sprzedawane, jako nasze 

zaniedbanie. Pojawiają się jakieś dziwne pomysły, w postaci rurociągu tłocznego, wiszącego 

w powietrzu, wypompowującego wodę, na bliżej nieokreślone stawy. Tego typu rozwiązanie 

4 razy w Zbąszynku nie sprawdziło się. My, mamy cały czas propozycję i przy końcówce 

budżetu zrobimy. Temat wymaga poważnego podejścia. Nie na zasadzie przepychania, tylko 

na stworzenie koncepcji rozwiązania tego problemu całościowo. Co z tego, że my, położymy 

rurę za milion złotych, przy ulewie za dwa miesiące, czas pokaże, że to nie sprawdziło się i 

nie zadziałało. O takich rzeczach trzeba mówić i pokazywać, kto, co. Ilu obywateli pracuje na 

terenie powiatu? W zeszłym roku było wydanych 6 tys. pozwoleń. W tym roku zapewne 

będzie więcej. Dokładne dane będą na koniec października. Te oficjalne i szacowane i 

nieoficjalne powinniśmy mieć lada moment i panu udostępnimy. Taki panel był robiony w 

PUP, o czym poinformowała mnie pani dyrektor. Ja myślę, że 3tys pozwoleń jest na kwartał. 

Gdzieś w którymś momencie zbliża się czas, aby się zastanowić na tym. Skupienia tych 

mieszkańców, są coraz większe i z tym mogą się pojawić lada moment problemy. Jeśli oni 

będą traktować to miejsce, jako miejsce przejściowe przed wyjazdem do Niemiec, to dobrze, 

ale nie wszyscy mają takie plany. Te dzieciaki, które chodzą do naszych szkół, to są rodziny, 

które wiążą przyszłość swoją z miejscem w Polsce. Nawiązałem kontakt ze Starostą 

Kartuskim. Pani, która jest przewodniczącą takiego ugrupowania, stowarzyszenia powiatów, 

które postanowiły przygotować się na to zjawisko masowej emigracji ukraińskiej. Siedziba 

tego stowarzyszenia jest w Szczecinie, tam wchodzi kilkanaście powiatów, które podjęły już 

jakieś działania, które w przypadku nasilenia zjawiska, przygotować się na różne rzeczy, 

które mogą pojawić się i zdarzyć się. Wydaje mi się, że powinniśmy zacząć nad tym myśleć i 

przymierzać się do tematu ukraińskiego.  

 

Radny Kazimierz Krajczyński dodał, że po rozmowie z mieszkańcami, jest opinia, że 

pracodawcy nie chcą przyjmować Polaków, tylko obywateli Ukrainy. Taki antagonizm robi 

się u nas.  

 

Radna Alicja Hoppen-Anyszko wyjaśniła, że pewne momencie weszły zmiany przepisu do 

regulowania płac dla cudzoziemców. I wcale firmy nie były tak zainteresowanie 

przyjmowaniem obcokrajowców i szukali Polaków. W miesiącu wrześniu zostały złożone 

oferty w różnych firmach, z bardzo dobrymi warunkami płacowymi na rok zatrudnienie z 

całym pakietem socjalnym dla pracowników, podkupując pracowników polskich w polskich 
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firmach. Walka o pracownika polskiego. To nie do końca jest tak, jak mówił radny 

Krajczyński.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Jeśli chodzi o ul. Sulechowską, trwają odbiory, nie jest odebrana 

inwestycja przez wykonawcę. Tam są usterki, które musza zostać załatwiane do końca 

miesiąca. Nie będziemy wchodzić w szczegóły do sugestii ze znakami, ale sprawa zostanie 

rozważona. Miło usłyszeć od pana słowa uznania dla wszystkich. Pani Urszula Miara. 

Lewoskręt rozważymy i odpowiednim osobom przekażemy, czy takie rozwiązanie będzie 

dobre. Pani Jolanta Starzewska. Projekt jest na ukończeniu, do końca listopada powinien być 

realizowany. W skrócie polegać będzie na tym, że ustawione w mieście 4 tablice, które będą 

rozpoczynały określone szlaki turystyczne. Tam będzie można pobrać kod quesnel, który nie 

tylko będzie dawała możliwość korzystania ze śladu GPS-u, ale będzie też dawał możliwości 

zapoznania się z atrakcjami, które po drodze na danym szlaku będą się znajdować. Można 

będzie go pokonywać, czy pieszo, czy z kijkami, czy z rowerem. Zaczynać się to będzie tam 

gdzie się kończyło. Jeden będzie zaczynał się na końcu ul. Zachodniej, drugi w centrum 

miasta, gdzie są te parkingi nowe, trzeci ul. Łęgowska a czwarta ul. Łużycka. Rozważamy, 

czy te tablice wystawić już w grudniu, czy nie czekać do pierwszego dnia wiosny. Skarga ze 

Szczańca, co była rozpatrywana, to gmina inwestuje 2,5 mln złotych. Pan pisze, że jest 

katastrofa, jeśli idzie o Szczaniec. Uważam, że za dużo uwagi było poświęcone tej 

miejscowości i to nazywa się podziękowanie. Myślę o Koźminku.  

 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 21.09.2017r.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XXXI/2017 z XXXI zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 21.09.2017r. został przyjęty. 

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w 

punkcie oświadczenia radnych. 

 

Radna Elżbieta Dziuba-Klebieko – Na pewno Państwo słyszeliście o rozpoczęciu działalności 

wolontariatu. Dzięki pomocy Starosty, abyśmy skorzystali z punktu pomocy dla osób 

niepełnosprawnych i dzięki zaangażowaniu młodzieży z LO w Świebodzinie udało się coś 

takiego otworzyć. W tej chwili mamy nadzór na trzema rodzinami w Świebodzinie, gdzie są 

to osoby na wózku i leżące po porażeniu. Młodzież odwiedza 2 razy w tygodniu te osoby, 

wdzięczność ze strony podopiecznych ogromna. Jeszcze dwie rodziny oczekują takiego 

wsparcia. Są telefony, zapytania w tej sprawie. Bardzo dziękuję za pomoc. I mam prośbę 

skierowaną do osób samotnych, które chciałyby się włączyć w wolontariat, to zapraszam 

serdecznie do pomocy.  

 

Radna Urszula Miara – Chcę przypomnieć, że na terenie Świebodzina działa opieka 

paliatywna długo terminowa i te osoby, które wymagają opieki medycznej, proszę zgłaszać 

się do mnie. Kolejka jest. Jeśli chodzi o choroby nowotworowe, to jest natychmiastowo w 

ramach hospicjum domowego, obejmujemy. Jeśli chodzi o inne schorzenia, to trochę trzeba 

poczekać, ale będą w perspektywie mogły być objęte domową opieką medyczną, 

systematyczną i ustawiczną i bardzo konkretną.  
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Więcej oświadczeń nie złożono, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 

punktu obrad.  

 

Ad.10 

Starosta Zbigniew Szumski przedstawił informację Starosty Świebodzińskiego o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu, kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty, co 

stanowi złącznik nr 26 do protokołu.  

 

Radny Mirosław Algierski – Szanowni Radni! Dzisiaj o godz. 12.00 w naszym ratuszu z 

okazji zbliżającego się święta Niepodległości została otwarta wystawa pn.: Kresy. Duch 

dawnej Rzeczpospolitej. Kto zna historię wojny światowej kresy stanowiły podstawę 

funkcjonowania Rzeczpospolitej. Dzisiaj ta wystawa została otwarta, że pan Piotr Węcławski 

fotograf, wyciągnął z swojego archiwum bardzo ładne zdjęcia kresów, a w szczególności 

Kamienia Podolskiego i Krzemieńca i tamtych okolic, czyli Podola. Robił w takim sepii, 

bardzo ładnie ta wystawa wygląda. Robiona na styl bardzo starych zdjęć wyciągniętych z 

szuflady. Kot się tym interesuje serdecznie zapraszam. Jest to jeden z elementów obchodów 

święta narodowego. Zapraszał ten, który przewodniczy jednemu ze związków kresowian w 

Świebodzinie.  

 

Radny Krzysztof Warcholik – Od kilku dni na terenie naszego miasta trwają jakieś alarmy 

dziwne bombowe w szkołach. Chciałbym się zapytać pana Starosty, czy uczestniczył w 

sztabie antykryzysowym? Czy to jest na tyle poważne? Czy to będzie się rozszerzało na inne 

instytucje? Jak co roku w tym okresie informuję, że ARiMR wypłaca zaliczki rolnikom. Do 

16 października na terenie Powiatu Świebodzińskiego wypłacono ok 7 mln złotych zaliczek. 

Po zmianie rządu zaliczki wypłacane są w danym roku, w jakim rolnik wnioskuje o dopłaty. 

70% zaliczek było do niedawna wypłaconych, a teraz najświeższe informacje, że na terenie 

Powiatu Świebodzińskiego jest wypłaconych 98,9%. Do 15 listopada, tak jak nakazuje ustawa 

wszyscy rolnicy dostaną 70% zaliczek – dopłat bezpośrednich do roku 2017r. Proszę Państwa 

o przekazywanie w swoich miejscowościach dla swoich rolników, że takie zaliczki są już 

wypłacane.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Było kilka alarmów bombowych, informacja z przed kilku dni, 

że służby odpowiedzialne były blisko źródła. Nie czuję się upoważniony do publicznego 

informowania o kulisach tego przedsięwzięcia. W momencie, kiedy pojawia się alarm, to 

dana jednostka/jednostki są zobowiązane do tego, aby podjąć określone działania związane z 

procedurami. Myśmy ze swojej strony przeprowadzili tego typu konsultacje w naszych 

szkołach, dodatkowo w szkole nr 2, która była nękana. Zapraszam do uczestnictwa w 

Narodowym Świecie Niepodległości, które poprzedzone jest tygodniem patriotycznym. Spora 

grupa ludzi, co roku przygotowuje te wydarzenia i robią to z przekonaniem i nie trzeba ich to 

tego zmuszać. Fajnie, że nasze jednostki do tego się włączyły. Jestem bardzo zadowolony, ze 

to w ten sposób wygląda. Uwieńczeniem będzie sama uroczystość 11 listopada. Fajnie, jak 

Państwo się pokażecie. Możecie być pewni, ze ludzie to doceniają. To nie jest tak, że ludzie 

nie dostrzegają, kogo nie ma a kto jest. Ludzie wyrabiają sobie pogląd do danej osoby w 

podejściu do danej sytuacji. Zapraszam, kto będzie miał ochotę. Zbliżamy się pomału, do 

tego, że będzie nowy rok kalendarzowy, nowy rok budżetowy. W przyszłym roku mamy 

bardzo ważne wydarzenia. 100-lecie odzyskania niepodległości, 100-lecie samorządu 

gminnego i powiatowego, 20-lecie samorządu powiatowego naszego. My, jako struktura 

samorządowa będziemy uczestniczyć w tych uroczystościach, ale ważne, abyśmy się skupili 

na obchodzeniu tych ważnych wydarzeń, tak jak chcemy sami, jak sobie to wymyślimy. Jest 

to początek burzy mózgów i jesteśmy otwarci na propozycje. Mamy fajny rok, żeby wiele 
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spraw docenić, ale tez z perspektywy naszej. Jesteśmy tutaj po 45 roku, inny rys. Związek 

Powiatów Polskich przygotowuje, takie ogólne wydawnictwo dotyczące tego 100-lecia, z 

takimi suplementami dotyczącymi, poszczególnych powiatów. Nasz wyglądałby nieco inaczej 

ten suplement. Co innego Powiat Kielecki, Świętokrzyski, Mazowiecki. Trzeba docenić, tych, 

co tutaj przybyli. Jest potężne pole do popisu. Zapraszam do współudziału tego fajnego roku.  
 

Więcej chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący 

Rady Powiatu Alojzy Jokiel zgłosił kilka spraw: 

- wpłynęły dwa pisma od pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda 

Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu], jako kolejne w sprawie, z dnia 13.10.2017r. i 

17.10.2017r., które dotyczą spraw, które zostały rozstrzygnięte w uchwale Rady Powiatu z 

dnia 30.05.2017r. a szczegółowe wyjaśnienie i podniesione kwestie zostały uwzględnione w 

ustawie. Tego nie rozstrzygamy, to zostało rozstrzygnięte. Odpowiedzi w uzasadnieniu 

zostaną udzielone przez wydział merytoryczny. Pisma stanowią załączniki nr 47 i 48. 

Mecenas Bożena Długosz – Państwo, na każdej sesji rozmawiacie na temat skarg pana 

Górskiego, który przesyła 3-4 tygodniowo pisma, w zasadzie są ciągle w tej samej sprawie. W 

związku z powyższym art. 239§1 kpa, kwalifikuje to, jako skargę o znamionach pieniaczych. 

W związku z powyższym, dlatego Państwo się teraz dowiadujecie, że coś takiego wpłynęło, 

ale Pan Górski otrzyma teraz ostatnią informację, czyli tą uchwałę, którą państwo podjęliście i 

te dwa pisma i dostanie odpowiedź w formie pisma, to będzie ostatnia informacja. Będziecie 

się państwo dowiadywali i a aktach sprawy będzie tylko adnotacja, bez odpowiedzi, ponieważ 

od 2004 r. ta sprawa się toczy w różnym tempie, przeciwko Staroście Świebodzińskiemu i jak 

Burmistrzowi Zbąszynka. My, to zakwalifikujemy to, jako skargę o znamionach pieniaczych i 

nie będziemy się więcej nad tym pochylać.  Państwo, jako Rada będziecie wiedzieli, że, coś 

takiego jest. Dziękuje.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zgłosił jeszcze kilka spraw: 

- wpłynęło pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego z dnia 19.10.2017r. w sprawie oświadczeń 

majątkowych za rok 2016.  

- chciałem też poinformować, że na dzisiejszą sesję został zaproszony pan [wyłączenie jawności 

w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] i 

pan Błażków.  

- 9.10.2017r. pan Starosta Zbigniew Szumski został uhonorowany z Sejmiku Województwa 

Lubuskiego odznaką honorową za zasługi dla Województwa Lubuskiego.  

- 14.10.2017r. podczas IX Lubuskiego Kongresu Kobiet został rozstrzygnięty konkurs 

Marszałka Województwa Lubuskiego na Liderkę Lubuskiego Samorządu. Kapituła konkursu, 

wśród wielu zgłoszeń, wybrała 10 wyjątkowych pań. Wśród nich dwie nasze koleżanki z 

Rady Powiatu Świebodzińskiego – panią Alicję Hoppen-Anyszko i panią Urszulę Miarę.  

- zapraszam na obchody święta niepodległości.  

- termin następnej sesji grudniowej jest zaplanowany na 20.12.2017 r. 

 

Ad.11 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 14.40 zamknął XXXII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała Anna Kowalik                                                             Przewodniczący Rady 

(-) Alojzy Jokiel 


